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H A N D I K A P P R Å D E T  F Ö R  FASTIGHETS- OCH 
SALUHALLSNÄMNDEN, MARKNÄMNDEN, 
TRAFIKNÄMNDEN OCH STOCKHOLMS 
PARKERINGS AB 

Protokoll nr 9, 
2005. 
 

 
Tid: Torsdag 27 oktober 2005, 14.00-16.20. 
Plats: Fleminggatan 4, Gamla Biblioteket.  
 
 
Justeras: 
 
 
Ken Gammelgård                Hjördis Stolt 
 
 
Närvarande:  
Ledamöter. Handikapporganisationernas representanter. 
Ken Gammelgård ordf. (DHR), Elisabeth Bergvall (R), 
Lasse Gustafsson (NHR), Hjördis Stolt (Astma och 
allergi) och Monicka Zachari (SRF). 
 
Förhinder: Åsa Jansson (RBU) och Marie Ryberg (RTP). 
 
Tjänstemän:  
Fastighets- och saluhallskontoret: Klas Nilsson. 
Markkontoret: Inger Åberg. 
Trafikkontoret: Desireé Eklöf §§ 1-5, Stig Gustavsson §§ 
5-6 och Sara Malm §§ 1-4. 
Stockholm Parkering: Björn Schwartz. 
Stadsbyggnadsnämndens handikappråd: Anna Gripe. 
 
Tobias Bovin § 7.  
 
 
§ 1. Fastställande av dagordning. 
Dagordningen fastställs på sätt som framgår av 
protokollet.  
_________________________________________ 
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§ 2. Justering av dagens protokoll. 
Ordföranden och Hjördis Stolt utses. 
 
§ 3. Protokoll för sammanträdet 2005-10-06. 
Anmäls.   
 
§ 4. Broschyr om Handikapprådet. 
Sara Malm redovisar kompletterat förslag och rådet 
lämnar synpunkter. Nytt förslag tas upp på nästa möte. 
 
§ 5. Förslag på nya parkeringsplatser för 
rörelsehindrade.  
Desireé Eklöf redovisar kontorets förslag enligt rådets 
tidigare framställan. Alla önskemål har inte tillgodosetts 
bland annat på grund av avslag från polisen, att det är 
Stockholm Parkering som har ansvaret och att det går att 
parkera 3 timmar med parkeringstillståndet.  
 
Rådet anser att kontorets förslag är bra. Det behövs dock 
flera platser och rådet avser att återkomma om detta.  
 
Det framförs under diskussionen att handikapparkerings-
platser planeras intill affärscentra, institutioner mm vid 
nybyggnation. Platser ordnas även efter ansökan av 
enskilda personer.  
 
§ 6. Svårigheter för synskadade att ta sig fram från 
Ringvägen till Eriksdalsbadet.  Skrivelse från Roger 
Mogert (s). 
Förslag till tjänsteutlåtande hade sänts. Stig Gustavsson  
informerar om ärendet.  
 
Rådet ser positivt på att förbättringar gjorts och planeras. 
Rådet anser emellertid att det inte är tillräckligt. Det 
behövs en tydligare separering av gång- och cykelvägen 
både taktilt och visuellt. Symboler bör också läggas in på 
gångvägen. Ledstråk som underlättar orienteringen för 
synskadade bör tillkomma. Även belysningen bör 
förbättras. Ett ”helhetsgrepp” bör tas för hela platsen,  
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alltså både för vägen till Eriksdalsbadet men även 
omkring det. Exempelvis är det viktigt att alla kan 
använda huvudentrén. Förbättringarna kan förslagsvis 
göras tillsammans med Tillgänglighetsprojektet och 
Idrottsförvaltningen. 
 
§ 7. Förslag om en typ av sittbänk som kan placeras 
på belysningsstolpar.  
Tobias Bovin informerar. Markkontoret har tagit del av 
förslaget. Bänken är rund och tre personer kan få plats på 
den större modellen.  
 
Rådet anser att förslaget är intressant. Det bestäms att 
några ledamöter ska undersöka de bänkar som är 
uppsatta på prov vid Folkungagatan och Hornstulls 
Strand. Rådet tar upp saken på nästa möte.   
 
§ 8. Eventuella synpunkter på Vägverkets rapport: 
Regeringsuppdrag om parkeringstillstånd för 
rörelsehindrade 2005-09-29.  
Rådet avser att lämna synpunkter på rapporten. Bland 
annat är det frågor om vem som ska utföra 
parkeringstillståndet och om det ska omfatta ytterligare 
grupper. Elisabeth Bergvall åtar sig att ta fram ett förslag 
till yttrande över rapporten och att kontakta Marie 
Ryberg om detta.  
 
§ 9. Planering för rastplatser för hundar med tanke 
på ledarhundar för synskadade. 
Inger Åberg informerar. Stadens policy har hittills varit 
att hänvisa till speciella hundrastområden både större 
och mindre. Dessa har markerats men inte varit 
inhägnade. Hundrastgårdar, som är inhägnade, finns på 
flera platser i staden. Frågan hanterades tidigare av ett 
hundråd. Ansvaret för frågorna övergick 1993 till 
stadsdelarna. Dessa kan i samråd med Markkontoret 
ordna områden/gårdar. Miljöförvaltningen har 
tillsynsansvaret.  
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Rådet framhåller betydelsen av en bra belysning. Rådet 
föreslår att Tillgänglighetsprojektet kontaktas om 
behovet av bättre belysning av parker med 
hundrastgårdar. Projektet kan vid sina inventeringar och i 
riktlinjer uppmärksamma frågan om belysning vid 
hundrastgårdar och parkvägar.  
 
§ 10. Handlingars och lokalers tillgänglighet (mötets). 
Det framförs att allt fungerat bra. Rådet ser positivt på 
att belysningen i möteslokalen förstärkts. Även följande 
förbättringar föreslås: 

- Bättre belysning i korridoren. 
- Skyltning till sammanträdeslokalen. 
- Högtalaranläggning i sammanträdeslokalen. 
- En hörslinga att låna i receptionen. 
- Några sittdynor (som förhöjning och som lindrar 

värk) att låna i receptionen. 
 
§ 11. Skrivelse till HSO om miljöavgifter (fråga om 
befrielse av skatt vid sjukresor) enligt beslut på 
sammanträdet 2005-10-06. 
Förslag till yttrande godkänns efter ändring. 
 
 § 12. Inbjudan till möte tisdag 8 november 2005 kl. 
13.00 i Vällingby Centrum. 
Förnyelseprojektet för Vällingby centrum inbjuder till 
möte om tillgängligheten i området. Rådet utser 
Elisabeth Bergvall och Monicka Zachari att delta.  
 
§ 13. Övriga frågor.   
a) Problem med nivåskillnader vid Slussen för att 
komma mellan Södermalmstorg och plan för att bland 
annat nå  bussar som kör till Nacka.  
 
Bordläggs. 
 
b) Skrivelse från SRF till Tillgänglighetsprojektet, 
Trafikkontoret om digitalt gångnät och andra 
guidesystem. Bland annat framhåller SRF följande.  
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SRF önskar att tekniker för både inomhus- och 
utomhusmiljöer testas parallellt för att undvika onödig 
tidsspillan, men framför allt för att kunna testa 
samutnyttjande av teknikerna i mottagarenheten och 
användarvänligheten av densamma.  
Hela skrivelsen sänds till rådets ledamöter. 
 
§ 14. Tid för nästa sammanträde. 
Torsdag 17 november 2005 kl. 14-16.30. Förmöte med 
organisationernas representanter hålls kl. 13.30. 
 
 
 
Vid protokollet 
 
Lennart Nilsson 
Sekreterare 


